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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 1. juli 2014 stillet 

følgende spørgsmål nr. 969 (alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V). 

 

Spørgsmål nr. 969:  

’’Kan ministeren bekræfte, at antal udbetalte erstatningskroner til mennesker, 

der får medhold i klagesager over undersøgelser og behandlinger i Danmark 

er steget meget, og hvad vil ministeren i bekræftende fald gøre ved dette?” 

 

Svar: 

Det fremgår af publikationen ”Året i tal: Behandlingsskader 2013” udgivet af 

Patienterstatningen, at der i 2011 blev tilkendt 766,0 mio. kr. i erstatning for 

behandlingsskader. Beløbet var i 2012 på 738,2 mio. kr. og i 2013 på 747,2 

mio. kr.  

 

Samlet set er der således sket et fald i de tilkendte erstatninger i perioden på 

nogle få procent årligt. Når de samlede erstatninger i både 2012 og 2013 var 

lavere end i 2011, skyldes det blandt andet, at de samlede erstatninger i 2010 

og 2011 var præget af afvikling af ældre sager med deraf følgende flere er-

statningsudbetalinger med højere renteudgifter.  

 

Jeg kan således ikke bekræfte, at erstatningsudbetalingerne for behandlings-

skader i de seneste år er steget meget, som anført i spørgsmålet.  

 

Den i svaret omtalte publikation og statistik kan findes på Patienterstatningens 

hjemmeside www.patienterstatningen.dk 
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